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۴۶فوتیکرونادریکشبانهروز
بنابر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشــت، در یک شبانه روز ۴۶ بیمار مبتلا 
به کووید۱۹ جان خود را از دســت دادند. همچنین از۱۶ اســتان هیچ فوتی 
کرونایی گزارش نشــده است.به گزارش ایســنا، از روز ۲5 آذر تا روز ۲۶ آذر 
۱۴۰۰ و بر اســاس معیارهای قطعی تشخیصی، ۲۱۹۶ بیمار جدید مبتلا به 
کووید۱۹ در کشور شناسایی شــد که ۳۴۱ نفر از آنها بستری شدند.مجموع 
بیماران کووید۱۹ در کشور به ۶ میلیون و ۱۶۷ هزار و ۶5۰ نفر رسید.متاسفانه 
در طول ۲۴ ساعت، ۴۶ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع 
جان باختگان این بیماری به ۱۳۰ هزار و ۹۹۲ نفر رســید.در یک شــبانه روز 
۱۶ اســتان شامل سیستان و بلوچستان، کهگیلویه و بویراحمد، بوشهر، ایلام، 
هرمزگان، یزد، مرکزی، قم، کردستان، گلســتان، گیلان، کرمانشاه، لرستان، 
همدان، اصفهان و خوزســتان، هیچ موردی از فوت بیماران کووید۱۹ گزارش 
نشــده اســت.همچنین در این بازه زمانی در اســتان های بوشهر، خوزستان، 
مرکزی و البرز فقط یک بیمار کووید۱۹ بســتری شــده است.خوشبختانه تا 
روز ۲۶ آذر، 5 میلیــون و ۹۹5 هزار و ۷۳۴ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از 
بیمارستانها ترخیص شده اند.دو هزار و ۹۴۱ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ 
در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند.تا روز ۲۶ 
آذر، ۴۰ میلیون و 5۶۹ هزار و ۷۸۴ آزمایش تشــخیص کووید۱۹ در کشــور 
انجام شده است.در حال حاضر هیچ کدام از  شهرهای کشور در وضعیت قرمز 
نیســت و ۸ شهر در وضعیت نارنجی، ۱۱۹ شهر در وضعیت زرد و ۳۲۱ شهر 

در وضعیت آبی قرار دارند.

هشدارنارنجیهواشناسی
درپیتشدیدفعالیتسامانهبارشیدرپایتخت

اداره کل هواشناســی اســتان تهران در پی تشــدید فعالیت سامانه بارشی از 
امروز، هشــداری در ســطح نارنجی صــادر کرد.به گزارش ایســنا،اداره کل 
هواشناسی اســتان تهران با صدور هشدار هواشناسی سطح نارنجی از تشدید 
فعالیت ســامانه بارشی از بامداد امروز تا فردا )۲۸ آذرماه( خبر داد.مخاطراتی 
همچون بارش متوســط و گاهی شــدید باران و برف، گاهــی همراه با مه و 
در مناطــق مرتفع تر با احتمال کولاک برف در بخش های شــمالی اســتان 
تهران )بویژه ارتفاعات( قابل انتظار اســت.اثرات این مخاطره شامل لغزندگی 
معابر و جاده ها، آبگرفتگی بعضی معابر، سیلابی شــدن مســیل ها، بالا آمدن 
ســطح آب رودخانه ها، مــه و کولاک برف در ارتفاعــات، محدودیت تردد در 
جاده ها و گردنه های کوهستانی و احتمال انسداد موقت بعضی راه ها می شود. 
توصیه اداره کل هواشناســی اســتان تهران احتیاط در تردد درون شهری و 
پرهیز از مســافرت های بین شــهری به ویژه در مسیرهای کوهستانی، همراه 
داشــتن زنجیر چرخ و امکانات ایمنی در گذر از بخش های کوهســتانی، عدم 
توقف و اتراق در حاشــیه رودخانه ها و مسیل ها، پرهیز از کوهنوردی و پرواز 
گلایدر و هواپیماهای ســبک و آمادگی دســتگاه های اجرایی برای پیشگیری 
از خسارات احتمالی اســت.بنابراین گزارش، در هشدار نارنجی  رنگ سازمان 
هواشناسی پیش بینی می شود که پدیده ای جوی اثرات منفی به دنبال داشته 
باشــد و خسارت های احتمالی را سبب شود. هشــدار نارنجی برای آماده باش 
دستگاه های مسئول برای مقابله با یک پدیده خسارت زا صادر می شود.از سوی 
دیگر،رئیس مرکــز ملی پیش بینی و مدیریت بحــران مخاطرات وضع هوا با 
اشــاره به بارش پراکنده در ۱۴ استان کشور، از ادامه شرایط آلودگی هوا طی 
روزهای آینده در شــهرهای صنعتی خبر داد.صــادق ضیائیان در گفت وگو با 
ایســنا با اشاره به وزش باد شــدید و بارش در برخی نقاط کشور خاطرنشان 
کرد: امروز در استان های واقع در شمال غرب، غرب، جنوب غرب، ارتفاعات و 
دامنه های زاگرس مرکزی و شمالی بارش باران، وزش باد شدید موقت، گاهی 
با رعد و برق پیش بینی می شود، همچنین در ارتفاعات البرز مرکزی نیز بارش 
پراکنده باران و در دامنه های آن بارش پراکنده باران پیش بینی شد.وی افزود: 
امروز این شرایط در غرب، جنوب غرب، برخی نقاط مرکز، دامنه ها و ارتفاعات 
زاگرس و همچنین اســتان های واقع در دامنه های جنوبی البرز شامل زنجان، 
قزوین، البرز و تهران ادامه دارد و برای گیلان، مازندران، گلســتان، ســمنان، 
خراســان شمالی، شمال خراسان رضوی، شــمال بوشهر و جنوب استان های 
آذربایجان غربی، آذربایجان شــرقی و اردبیل نیز بــارش پراکنده پیش بینی 

می شود.

عملیاتیشدنتعرفهگذاریخدماتپرستاری
برایهمهپرستارانتاپایانسال

وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی، گفت: با برگزاری جلســه و جمع 
بندی نهایی در »کوتاه مدت« با همراهی و همیاری مجلس شــورای اسلامی، 
کمیسیون بهداشت و درمان، سازمان برنامه و بودجه و همچنین سازمان نظام 
پرستاری، تعرفه گذاری خدمات پرستاری را به صورت »موقت« تا پایان سال، 
اجرایی می کنیم.به گزارش ایسنا، دکتر بهرام عین الهی در این باره گفت: در 
برنامه بلند مدت نیز برای سال آینده، پس از شناسایی و احصاء خدمات، لازم 
اســت که شــورای عالی بیمه مصوبه را نهایی نموده تا از طریق آن بسته های 
خدمتی تعریف و پرداخت کارانه نظام پرســتاری بر اساس تعرفه های گذاری، 
انجام شود. وی تاکید کرد: امیدوارم با توجه به تاکید معظم له، سازمان برنامه 
و بودجه و مجلس شــورای اســلامی در بودجــه ۱۴۰۱، تمهیدات لازم را در 
واکاوی و دقت نظر به نیازهای مالی وزارت بهداشــت، در حمایت از پرستاران 
و کادر بهداشت و درمان را مورد توجه قرار داده تا مطالبات مدافعان سلامت، 
به خصوص جامعه پرســتاری مورد توجه ویژه قرار گیرد.وزیر بهداشت یادآور 
شــد: نکته مهم در تعرفه گذاری خدمات پرستاری، موضوع »ارزش گذاری به 
خدمات ارائه شــده« از طریق جامعه شریف پرستاری و مشخص شدن میزان 
تلاش و زحمت های شــبانه روزی آنها است و از منظر نظام بیمه ای نیز باید 
مــورد توجه و مُداقه قرار گیرد.وی ادامه داد: موضوع اصلی دیگر در این قانون 
نیز، »شناخت بســته های های خدمتی«، »شناسایی وظایف و خدمات جامعه 
پرستاری« و »تعیین ارزش ریالی« آن برای پرداخت است که عملیاتی شدن 
آن از طریــق نظام بیمــه ای قابل اجرا خواهد بود.عین الهــی تاکید کرد: به 
نظر می رســد مهم تر از موضوع »پرداخت های پرستاری«، »هویت بخشی« به 
خدماتی اســت که ضرورت مداخله پزشک در آن وجود ندارد و باید به استناد 

شواهد و مستندهای قانونی در شورای عالی بیمه، تصویب شود.

برقراریرویهعادلانهدرپرداختمطالبات
درشهرداریمنطقهیک

اتخاذ تدابیر در راســتای عدالت محــوری و برقراری رویه عادلانه در پرداخت 
مطالبات پیمانکاران در شهرداری منطقه یک طرح ریزی و اجرا شد.به گزارش 
روابط عمومی شــهرداری منطقه یک، جواد الفتی سرپرســت معاونت مالی و 
اقتصاد شــهری شهرداری این منطقه ضمن بیان خبر فوق، در برشمردن اهم 
موارد اقدامات صورت پذیرفته در راســتای توسعه رویه عادلانه در پرداخت ها 
در منطقه یک اظهار داشــت: پرداخت کلیه اســناد قابل پرداخت پیمانکاران 
معاونت هــای تخصصی و تدارکاتی مربوط به ســال ۹۹، پرداخت درصد قابل 
توجهی از مطالبات سال ۱۴۰۰ پیمانکاران معاونت های تخصصی و پیمانکاران 
تدارکاتی، ایجاد رویه یکســان برای پرداخت مطالبات به پیمانکاران، پرداخت 
مابه تفاوت حقوق کارگران فضای سبز و رفت و روب از ابتدای سال تا کنون، 
پرداخت صورت وضعیت های پیمانکاران فضای سبز و رفت و روب سه ماهه اول 
سال ۱۴۰۰، پرداخت کلیه اسناد مربوط به کمک به مساجد منطقه، پرداخت 
مطالبات ائمه جماعات و حق الزحمه ایســتگاه های تندرستی از ابتدای سال 
تا کنون، پرداخت کلیه اســناد مربوط به حسن انجام کار پیمانکاران، پرداخت 
حق بیمه پیمانکاران از طریق اداره کل خزانه داری و ســاماندهی حساب های 
پرداختــی دیون ســنواتی از اقدامات صورت گرفته در حوزه حســابداری در 
منطقه یک بوده است.وی در زمینه فعالیت های انجام شده در حوزه درآمدی 
در شــهرداری منطقه یک گفت: برگزاری جلســات کمیته درآمدی که منجر 
به تصویب ۴5 بند و افزایش درآمدی ۴ برابری نســبت به هفته ماقبل شــده 
و فعال شــدن واحد اجــرا در اداره درآمد و صدور اعلام بدهی، اخطار و پیش 
آگهی که در مقایســه با ۸ ماه گذشــته رشــد قابل ملاحظه ای داشته است.

معاون مالی شــهردار منطقه یک بیان داشت: جلساتی با مدیران مالی نواحی 
و اداره حقوقی منطقه برگزار و طی آن پرونده های چک های برگشــتی مورد 
بررســی قرار گرفته اســت؛ همچنین با برگزاری جلسات متعدد، کلیه نواحی 
در زمینــه توزیع اعــلام  بدهی، وصول فرم های نظارت و چک های برگشــتی 
پای کار هســتند.الفتی ابراز امیدواری کرد: با برنامه ریزی های انجام شــده، 
همراهی هــای معاونت شهرســازی منطقه یک و جدیت شــهرداران نواحی 
 دهگانه، در هفته های آتی، مبالغ واریزی به حســاب های درآمدی منطقه یک

 افزایش یابد.

اخبار کوتاه
واکنشهابهتصویبلایحهرتبهبندیمعلماندرمجلسادامهدارد

فکری به حال کارگران، پرستاران و بازنشسته ها هم بکنید

عضوکمیتهعلمیستادکشوریمقابلهباکرونامطرحکرد

خطر»اُمیکرون«وپرهیزازدورهمیهاییلدایی

برگزارینمایشگاهتوخالی،گاماولوزیررفاهدرمسیرتوانبخشی

تولیدکنندگانتجهیزاتتوانبخشیازاعلامقیمتمحصولاتخودداریکردند

گروه اجتماعی - ژاله شــفیعی: بالاخره بعد از گذشت 
نزدیک به یک ســال از ارســال لایحه رتبه بندی معلمان 
به مجلس، چهارشــنبه گذشــته این لایحه در مجلس به 
تصویب رسید و بر اساس اعلام رییس کمیسیون آموزش 
مجلس این لایحه از ۳۱ شــهریور ماه ســال جاری برای 
معلمان اعمال خواهد شد. با این حال همچنان انتقاداتی 
نســبت به این موضوع وجود دارد. در واقع از آغاز ارسال 
این لایحه به مجلس، بعضی فعالان این صنف به آن انتقاد 
داشــتند که بعضی از آنها همچنان پابرجاست . از جمله 
این موضوع که چرا یک معلم با ســابقه نزدیک به ســی 
ســال تدریس و مدرک دکتری باید ۸۰ درصد یک فوق 
لیســانس تازه استخدام شده در دانشگاه حقوق بگیرد؟! با 
این حال بایــد بپذیریم که تصویب این لایحه، آن هم در 
حالی که دغدغه تامین ۲5 هزار میلیارد بار مالی آن وجود 
داشــت، یک قدم رو به جلو بــرای عدالت ورزی و تامین 

خواسته های بحق فرهنگیان است. 
انتقــادات اما فقط مختص معلمان نیســت. از آنجایی که 
اعلام شــده که » این لایحه شــامل فرهنگیان بازنشسته 
نمی شــود و به معلمانی که هم اکنون مشغول فعالیت در 
حوزه آموزش هســتند، تعلق می گیرد« این موضوع هم 
در فضای مجازی مطرح شــده که چرا بازنشستگان نباید 
شــامل این »رتبه بندی« شوند؟ واقعیت این است که در 
این صورت فاصله زیادی میان حقوق معلمان بازنشسته و 
معلمان مشــغول خواهد افتاد و این، دور از عدالت است . 
اگر این لایحه برای یکســان سازی حقوق معلمان با دیگر 
اقشار است و هدفش عدالت در پرداختی هاست باید گفت 
که اجــرای ناقص آن و خارج کردن معلمان بازنشســته، 

نقض غرض است. 
 از ســوی دیگر با مطرح شــدن موضــوع افزایش حقوق 
معلمان در جامعه، این انتظار برای دیگر اقشار جامعه هم 
شکل گرفته که باید فکری به حال حقوق آنها هم شود. بر 
اساس اعلام یکی از نمایندگان مجلس، در این قانون هیچ 
معلمی کمتــر از ۸ میلیون تومان حقوق نخواهد گرفت و 
تا ۱۶ میلیون تومان افزایش حقوق خواهیم داشــت. این 
در حالی اســت که حقوق اقشار مثل کارگران و پرستاران 

بسیار پایین تر از این مقدار است. 
واکنش های زیر بخشــی از نوشــته های فعــالان فضای 
مجازی در خصوص تصویب لایحه رتبه بندی معلمان در 

مجلس است: 
»چرا باید حقوق معلمان ۱5 میلیون تومان شــود؟ کرونا 
ثابت کرد که ما به معلــم هم نیاز نداریم. پس کارگر چه 
می شود که سه شــیفت کار می کند؟«، »این بغض گلوی 
کارگران را چه کســی می خواهد جوابگو باشــد؟ معلم ها 
اعتراض می کنند و حقوقشــان را می دهند ولی کارگران 
حق اعتــراض ندارند. الان حداقل حقــوق معلم دو برابر 
کارگر اســت.«، »لطفاً چیزی درباره معلمان عزیز نگویید. 
در این روزهای کرونایی ارزش و اهمیت کارشان برای همه 
روشــن شد که چقدر کارشان باارزش است«، »معلمان به 
ساعات کاری توجه کنید. شــما از همه قشر کاری کمتر 
کار می کنید. تقریبا سه ماه درسال و بقیه آن را وقت آزاد 
دارید. بســیاری از شما شــغل دوم دارید یا آزاد ساعتی 
کار می کنید. در واقع خســتگی کار بــرای دولت ندارید 

ولی حقوق ســر جایش پایه حقوق هــم که بالا«، »کدام 
معلم بالای ۲۲ ســال سایقه ۱۰ میلیون حقوق می گیرد؟ 
لطفا بدون اطلاعات مطلب ننویســید. من ۲۹ سال سابقه 
تدریس در مقطــع ابتدایی دارم و حقوقــم به ۶ میلیون 
نمی رســد.«، »کاش مجلس و دولت فکری هم به حال ما 
مستمری بگیران تامین اجتماعی می کردند«، »به نظر من 
باید حقوق کارگر افزایش پیدا کند نه اقشار دیگر جامعه«، 
»در این چند سال به جای اینکه حقوق کارمندان بهداشت 

را اضافه کنیند که صبح و شــب ندارند  هنوزم هفت روز 
هفته را کار می کنند، حقــوق معلمان را اضافه می کنید؟ 
اضافه کنید نوش جونشان ولی یک نگاهی هم به آدم هایی 
بیندازید که روز و شــب زحمت می کشند ولی هیچ کسی 
نمی بیند« و »معلمان نون قلمشان را می خورند و کارگران 
هم از جانشــان هزینه می کنند. چرا حقــوق کارگران با 
درصد کمتر اضافه می شــود. کارگران هم نباشند ساخت 

خانه ها و کارهای دیگر چطور انجام می شود؟«.

خبرگــزاری کارگری ایلنا هم در گزارشــی با تیتر »برای 
معلمــان خوشــحالیم اما...« نوشــت: در شــرایطی که 
کارمندان دولت، عموماً حقوق های بســیار بالاتری نسبت 
به کارگران شــاغل در بخش خصوصی دارند – متوســط 
حقوق کارمندان بیش از هفت میلیون تومان است- دولت 
در لایحه بودجه افزایش حقوق کارمندان در ســال آینده 
را بــه صورت پلکانی بین 5 تــا ۲۹ درصد اعلام کرده به 
گونه ای که کف بگیران و کم درآمدها، مشــمول افزایش 
۲۹ درصدی خواهند شد؛ بازنشستگان کشوری و لشگری 
که بعضاً جزو کم درآمدهای دولت محســوب می شــوند، 
با راه انــد اختــن کارزاری در فضای اینترنت، خواســتار 
افزایش حقوق سال آینده براساس نرخ تورم واقعی شدند 
و اعــلام کرده انــد؛ تورم بیش از 5۰ درصد اســت و ۲۹ 
درصد افزایش حداکثری و نرخ متوسط ۱۰ درصدی، هیچ 

همخوانی با نرخ تورم ندارد. 
ضمن اینکه برای معلمان رســمی آموزش و پرورش که از 
تبعیض دریافتی میان خود و کارمندان سایر وزراتخانه ها 
انتقاد داشــته اند، با تصویب رتبه بندی، کف حقوق به ۸ 
میلیون و ۸۰ هزار تومان می رســد؛ این در حالیســت که 
افزایش 5 تا ۲۹ درصدی لایحه بودجه نیز در سال ۱۴۰۱ 
شامل حال معلمان خواهد شد. در چنین شرایطی، عمده 
کارگران متخصص و باســابقه که یا پیمانکاری هســتند 
یــا به دلیل قراردادهای موقت و ســودجویی کارفرمایان، 
فرصت تحــرک طبقاتی و برخــورداری از مزایای مزدی 
حداکثــری را ندارنــد؛ نگــران مذاکرات مــزدی ۱۴۰۱ 
هســتند؛ به نظر می رســد بــا تصمیمات اخیــر به رغم 
وعــده ی »مهار تــورم«، دولت به افزایش مــزد به اندازه 
ســبد معیشــت به این راحتی رضایت نخواهــد داد؛ آیا 
قصد دارند در ســال بعد، فاصله موجود میان مزدبگیران 
 شــاغل و بازنشســته ی دولت و بخش خصوصی را بازهم

 افزایش دهند؟
با این حــال باید بگوییم که حتــی افزایش ۱۰ درصدی 
حقوق کارمنــدان که در لایحه بودجــه ۱۴۰۱ آمده نیز 
رفتاری برخلاف قانون اســت. طبق برنامه ششــم توسعه 
حقوق کارمنــدان باید مطابق با نرخ تــورم افزایش پیدا 
کند و این افزایش در حالی اســت کــه نرخ تورم نزدیک 
بــه ۴5 درصد اســت. بنا بــه اعلام دولتمــردان حداقل 
حقوق کارمندان طبق لایحــه بودجه ۲۹ درصد افزایش 
خواهــد یافت که به این ترتیب بــاز هم ۱5 درصد کمتر 
از نــرخ تورم اســت. به ایــن ترتیب علاوه بــر کارگران، 
 کارمندان هم خواســته اجرای عدالت در پرداخت حقوق 

را دارند. 
بــا این اوصاف، اگــر مصوبه مجلــس را – چنان که قبلا 
هم گفته شــد – گامی مثبت در راســتای اجرای عدالت 
بدانیــم، باید این را هم اضافه کنیم که اولا میزان افزایش 
حقوق کارمندان در لایحه بودجه ۱۴۰۱ ) که بعدا مبنایی 
برای حقــوق کارگران هم خواهد بود( نیز باید تغییر کند 
و مجلس زیر بار کوچکتر شدن سفره کارمندان و کارگران 
نــرود. ثانیا نظام پرداخت هماهنگ حقوق همه اقشــار و 
مشــاغل را در بر بگیرد و ثالثا بازنشستگان هم باید دقیقا 
بر مبنای افزایش حقوق شــاعلان، افزایش حقوق داشته 

باشند.

دبیر کمیته اپیدمیولوژی و پژوهش کمیته علمی کشــوری 
مقابله با کووید۱۹، ضمن تشریح وضعیت بیماری در کشور، 
گفت: همچنان مطالعات نشــان می دهند که واکسیناسیون 
با واکســن هایی که در اختیار داریم، برای ســویه امُیکرون 
هم اثرگذاری خوبی داشــته است.دکتر مسعود یونسیان در 
گفت وگو با ایســنا، درباره وضعیت کرونا در کشــور، گفت: 
در اســتان های مختلف شاهدیم که روند اپیدمی یا نزولی یا 
ثابت اســت و فعلا جایی مورد افزایشی ندیده ایم.وی افزود: 
البته افزایش هــای مختصری به صورت نوســانی در حوزه 
بســتری ناشــی از کرونا می بینیم، اما هنوز زود اســت که 
بخواهیم قضاوت کنیم که آیا این شــروع یک افزایش است 
یــا خیر؟. بنابراین باید منتظر بمانیــم و فعلا روال را بر این 
قرار می دهیم که افزایشی نداشته ایم.یونسیان درباره وضعیت 

واکسیناسیون در کشور، گفت: تقریبا بیش از ۷۰ درصد کل 
جمعیت کشور نوبت اول واکسن کرونا را دریافت کرده اند و 
در جمعیت بالای ۱۲ سال نیز این نسبت به بالای ۸۶ درصد 
می رسد. در عین حال کمی کمتر از ۶۰ درصد کل جمعیت 
کشور دو دز واکســن را به صورت کامل دریافت کرده اند و 
کمی بیش از ۷۲ درصد افراد بالای ۱۲ سال، تقریبا دو دز را 
دریافت کرده اند.وی ادامه داد: اوج سرعت واکسیناسیون مان 
را در شهریور، مهر و نیمه آبان ۱۴۰۰ شاهد بودیم که روزانه 
بیش از یک میلیون دز واکســن تزریق می شــد. در حالیکه 
طی چند هفته اخیر مقداری سرعت واکسیناسیون کاهش 
یافته اســت؛ به طوری که به ۴۰۰ هزار دز در روز رســیده 
است که این میزان خوشــایند نیست و این درحالیست که 
واکســن به میزان کافی فراهم است.یونسیان گفت: در عین 

حال در دریافت دز دوم واکســن برای افرادی که دز اول را 
تزریق کرده اند، شاهد تاخیرهایی هستیم؛ به طوری که برای 
تزریق نوبت دوم ســر وقت مراجعه نکردند.  باتوجه به اینکه 
چهار هفته قبل روزانه حدود ۲۸۰ تا ۲۹۰ هزار نفر نوبت اول 
واکســن کرونا را تزریق کرده اند، انتظار داشتیم که در هفته 
گذشــته هم همان تعــداد دز دوم را تزریق کنند. در حالی 
که در هفته گذشــته حدود ۲۱۰ هزار نفر دز دوم را تزریق 
کردند. ایــن اختلاف ۷۰ تا ۸۰ هــزار دزی، یعنی تاخیری 
که نســبت به برنامه وجود دارد و امیدواریم به معنای عدم 
تمایل برای تزریق نوبت دوم نباشد.وی تاکید کرد: همچنان 
مطالعات نشان می دهند که واکسیناسیون با واکسن هایی که 
در اختیار داریم، برای ســویه امُیکرون هم اثرگذاری خوبی 
داشته و پیشگیری قابل قبول دارد و یکی از بهترین راهکارها 

در برابر کرونا همچنان واکسیناسیون است . وی درباره برخی 
اظهــارات مبنی بر خفیف تر  بــودن بیماری زایی امیکرون، 
گفت: مطالعات و شواهدی وجود دارد که نشان می دهند این 
ســویه خفیف تر است، اما به دلایل متعددی بهتر است فعلا 
فرض کنیم که این ســویه خفیف تر نیست. مهمترین دلیل 
این اســت که حتی اگر درصد کشندگی این ویروس کمتر 
باشــد، اما قدرت سرایت پذیری اش بیشــتر باشد، در نتیجه 
همان تعداد مرگ میر بالا را در پی دارد. بنابراین باید مراقب 
باشیم که فریب این موضوع را که احیانا این سویه خفیف تر 
است، نخوریم. یونسیان درباره توصیه هایش برای شب یلدا با 
وجود خطر انتقال کرونا به ویژه سویه امُیکرون، گفت: طبیعتا 
هرگونه تجمع و دورهمی از سوی افرادی که باهم نبوده اند، 

انجام شود و به ویژه در فضای بسته خطرناک است. 

گروه اجتماعی - رویا بابائی: ششمین نمایشگاه بین المللی تجهیزات توانبخشی 
معلولان، جانبازان و ســالمندان سه شنبه گذشته توســط وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی در حالی افتتاح شد که تعداد شرکت های حاضر در این نمایشگاه به ۲۰ 

عدد هم نمی رسید.
به گزارش مردم ســالاری آنلاین؛ برخلاف آنچه در خبرها آمد این نمایشگاه که در 
محل دائمی نمایشــگاه های شــهرداری تهران در بوستان گفتگو برپا شد، نه تنها 
بین المللی نبود بلکه حتی مقیاس کشــوری هم نداشــت و شرکت کنندگان آن 
محدود به آن دســته از تولیدکنندگانی بود که عموماٌ با سازمان بهزیستی و بنیاد 

شهید و امور ایثارگران همکاری دارند.
 نمایشگاهی خالی از نمایشگاه

در ششــمین نمایشگاه تجهیزات توانبخشی معلولان، جانبازان و سالمندان که به 
گفته برگزارکنندگان آن »بین المللی« نه از نمایندگان هیچ کشور خارجی خبری 
بود، نه ردپایی از شرکت های ایرانی غیر همکار با برگزارکنندگانِ نمایشگاه وجود 
داشت.این نمایشگاه که در سال های گذشته طبقات همکف و زیر همکف آن مملو 
از شــرکت کننده بود امسال بدون پنل های آموزشی و تخصصی و در حالی برگزار 
شــد که تعداد شرکت کننده هایش با احتساب جایگاه های اختصاص داده شده به 
خیریه ها و سازمان های مردم نهاد معلولان -که اساساٌ تولیدکننده تجهیزات پزشکی 
و توانبخشی نیستند- به عدد ۲۰ هم نمی رسید.محصولات ارائه شده در نمایشگاه 
نیز منحصر به تولیدات معمولی ایرانی با همان کیفیت  همیشــگی البته با قیمتی 
به مراتب گران تر و با فاصله بســیار از دانش روز دنیا بود و بی رونقی آن به  گونه ای 
مشهود بود که شخص وزیر رفاه هم پس از افتتاحیه، بازدید از نمایشگاه را نیمه کاره 
گذاشــت و به جز چند غرفه جانمایی شــده در ابتدای نمایشگاه از سایر غرفه ها 

بازدید نکرد. 
 شرکت ها از اعلام قیمت تجهیزات توانبخشی خودداری کردند

از دیگر نکات تأسف برانگیز این نمایشگاه خودداری تولیدکنندگان تجهیزات اساسی 
مانند ویلچر، تخت  و لیفت های مخصوص انتفــال بیمار، از فروش و اعلام قیمت 
محصولاتشــان بود. این شرکت ها به دلیل نوســانات قیمت دلار حتی خریدهای 
قطعی از محصولاتشان را نیز به مراجعه حضوری به شرکت منوط کرده و فقط با 
هدف عرضه محصولات در این نمایشگاه حضور یافته بودند. تعداد بازدیدکنندگان 
از نمایشگاه نیز به نسبت سال های گذشته بسیار پایین بود که علت آن را می توان 
در شرایط نامطلوب اقتصادی، شیوع کرونا، بالا بودن قیمت تجهیزات توانبخشی و 

کاهش بی سابقه قدرت خرید جامعه هدف جست وجو کرد.
 بی اطلاعی وزیر از وضعیت تولید لوازم توانبخشی داخلی

وزیر رفاه در بخشی از گفتگوهای خود با رسانه ها در خصوص نمایشگاه تجهیزات 
توانبخشــی اظهار کرد محصولات این نمایشــگاه از معادل اروپایی خود پایین تر 
نیستند و در صورت افزایش مقیاس تولیدات، قیمت تمام شده محصولات کاهش 
یافته و تجهیزات با سهولت بیشتری به دست متقاضیان می رسد.این سخن وزیر در 
خوش بینانه ترین حالت ممکن از بی اطلاعی وی از وضعیت تولید لوازم توانبخشی 

در داخــل و فاصله کیفیت ها با تجهیزات روز دنیا خبر می دهد و جای گله مندی 
از وی را بابــت عدم ارائه برنامه  حمایتی از تولیدکنندگان داخلی و ارتقای آنان به 
ســمت همتایان خارجی خود و نیز جای خالی پکیج های حمایت کننده از قدرت 
خرید جامعه هــدف را پررنگ  می کند.همچنین از وزیر رفاه که در اولین روزهای 
آغاز فعالیت خود برای رفع چالش های افراد دارای معلولیت تأکید و جدیت زیادی از 
خود نشان داده بود انتظار می رفت دست کم اولین افتتاحیه خود در حوزه معلولان 
را با دقت و رصد بیشتری انجام دهد تا شاهد برپایی نمایشگاهی دست وپا شکسته 

که تنها جنبه رفع تکلیف داشت، نباشیم.
 آیا قادری قادر به ارتقای خدمات بهزیستی خواهد بود؟

رئیس جدید سازمان بهزیستی کشور نیز هدف از برگزاری این نمایشگاه را ارتقای 
کیفیت محصولات توانبخشــی تولید داخل و تخصیص تجهیزات بومی به جامعه 
هدف دانســته و گفته: »برنامه ما بهره مندی همه تحت پوششــین بهزیســتی از 
حداقل های امکانات اســت«.علی محمد قادری در حالی این مطلب را بیان کرده 
که انتظارها از او این اســت تا خدمات حداقلی ســالیان گذشته را با آمدن خود 
ارتقــا داده و با ارائه خدماتی نوین و در شــأن مددجویــان، ایجاد کننده تحولات 
قابل قبولی در بدنه ســازمان بهزیستی باشــد.وی همچنین در گفتگو با رسانه ها 
گفته »امیدواریم هیچ مددجویی در کشــور فاقد ویلچر نباشد« که این سخن نیز 
نشــان می دهد تعریف قادری از لوازم توانبخشی فقط ویلچر است و شناخت او از 
ابعاد معلولیت تنها به افراد نیازمند به ویلچر محدود می شــود و شناختی از انواع 
معلولیت ها و نیاز طیف های مختلف معلولین به تجهیزات توانبخشی ندارد و این 
گویای شناخت ضعیف او از جامعه هدف سازمانی است که او مدیریت آن را برای 
چهار سال به عهده گرفته. علاوه بر این قادری باید بداند که نمایشگاهی با کمترین 
تعداد شــرکت کننده فضایی برای رقابت یا الگوبرداری ایجاد نمی کند تا به ارتقای 
کیفیت منجر شود.اگرچه این مسئول نیز در آغاز خدمتش در سازمان بهزیستی، 

ارتقای خدمات دهی به مددجویان را ادعا کرده اما همین که از آغاز فعالیتش تاکنون 
صحبتی از برنامه  ریزی و ارائه خدمات جدید و بلندمدت به میان نیاورده یعنی در 
دوره ریاست وی نیز تغییرات قابل اعتنایی را نباید انتظار کشید که البته این رویکرد 
با تصاویر وایرال شده ی او از بر سر گذاشتن حکم ریاست بهزیستی پس از دریافت 
از دست وزیر، انطباق ندارد.به  هر روی اینکه قادری نمی خواهد یا نمی تواند سطح 
خدمات بهزیســتی را ارتقا دهد یا برنامه ای بدین منظور ندارد، یا اساساً تعریفی از 
مددجو و نیازهای وی و مشروح وظایف خطیر خود در این حوزه دارد یا نه، یا اینکه 
او نیز مانند بســیاری از همتایان خود شایستگی مددجویان سازمان را از خدمات 
حداقلی فراتر نمی داند یا می داند و ترجیح می دهد اعلام ناآگاهی کند، ســؤالات 
مهمی هستند که او در همین بدایت امر باید با طرز تفکر و عملکردش پاسخشان 

را روشن کند.
 مقصود چه بود، ضرورت یا رفع تکلیف؟

به جرأت می توان گفت بود و نبود نمایشــگاه امســال تفاوتی در وضعیت جامعه 
هدف سازمان بهزیستی ایجاد نکرد. در این نمایشگاه نه از به روزترین دستاوردهای 
دنیا خبری بود، نه صحبتی از حمایت از تولیدکنندگان به میان آمد و نه به حال 
قدرت خرید جامعه هدف که امســال از همیشه پایین تر بود فکری شده بود.این 
درحالی ســت که وزیر رفاه و رئیس  سازمان بهزیستی هر دو نمایندگان تازه نفس 
دولــتِ جدید در حوزه افراد نیازمند به حمایت های ویژه هســتند و طبیعتاً نباید 
عملکردی نامنطبق با شعارها و وعده های دولت از خود نشان می دادند.افتتاح یک 
نمایشگاه توخالی که نه از جنبه بازدید عمومی و نه از نظر تعداد شرکت کنندگان 
حتی ساختارهای یک نمایشگاه  متوســط را نیز نداشت نه در شأن وزیر و رئیس 
ســازمان بهزیستی بود و نه در شأن جامعه هدف این دو نهاد.بدیهی است هرگونه 
اهمال و بی دقتی این دو مســئول به حســاب مجموعه دولت گذاشته می شود و 
علاوه بر آن رفتارهای آنان حمل بر بی دانشــی آنان در حوزه کاری شــان شده و 
تصویری حاکی از بی دانشــی و ناآگاهی از آنها به نمایش خواهد گذاشــت.افتتاح 
چنین نمایشگاه ورشکسته ای نه تنها با شــعارها و خواسته های دولت همخوانی 
ندارد بلکه چنین آغازی برای پوشاندن جامه عمل به آن حجم از شعارهای دولت 
انقلابی از شخص وزیر نیز بعید بود و چه بسا بتوان این اقدام را به عنوان اشتباهی 
در کارنامه عملکرد وی در قبال آســیب پذیرترین گروه های جامعه تلقی کرد. آیا 
معلولان، ســالمندان و جانبازان که طبق گفته های دولت ســیزدهم مقرر است 
گرامی داشــته شــده و در صدر توجه ها و اولویت ها قرار گیرند، شایسته اقداماتی 
رفع تکلیف مدارانه و ویترینی هستند تا به این حد که دست به برگزاری نمایشگاهی 
زده شود که حتی امکان خرید محصول یا کسب اطلاع از قیمت ها هم در آن وجود 
نداشته باشد؟ و به رسانه ها فکس این وقایع منعکس شود؟اگر پاسخ تمام ابهامات 
مطرح شــده در این مطلب »شیوع کرونا و شرایط نامطلوب اقتصادی« است پس 
باید پرسید مقصود برگزارکنندگان نمایشگاه از برگزاری آن در این شرایط آن هم 
با علم بر وجود این بحران ها چه بود وقتی حتی شرکت ها در نتیجه نوسانات دلار 

حتی جرأت فروش محصول هم نداشتند؟

 در ارتبــاط با تجمعات صنفی صورت گرفته از ســوی 
معلمان شاغل و بازنشسته در بسیاری از مراکز استان ها 
و شهرها پیرامون لایحه رتبه بندی و اعمال ۸۰ درصدی 
حقوق اعضای هیئت علمی دانشگاه ها به حقوق معلمان 
و همسان ســازی دائمی حقوق بازنشستگان با شاغلان 
و دیگر مطالبات معیشــتی این قشر، بیانیه ای از سوی 

حزب مردم سالاری صادر شد.
 به گزارش مردم ســالاري آنلاین، متن کامل بیانیه  به 

شرح  زیر است:
 بسم الله الرحمن الرحیم

 با تاکید بر پاسداشت حقوق صنفی و معیشتی و شأن و 
منزلت رفیع فرهنگیان و ضرورت آزادی هرچه سریعتر 
تعدادی معدود از معلمان بازداشــت شده در تجمعات 

اخیر، حزب مردم سالاري اعلام مي دارد؛
معلمــان از  ارکان اصلــی و مهم تربیــت و آموزش در 
جامعه بشــمار می آیند و هیچگاه نمی بایســت حقوق 
و مزایــا و منزلــت آنها بازیچه دســتان برخی افراد که 
شــناخت حداقلی از ماهیت و جایگاه واقعی این قشــر 

ندارند قرار گیرد.
لایحه رتبه بنــدی با اما و اگرهای فــراوان و تعلل های 
صورت گرفته از ســوی مجلس و مســئولان امر و پس 
از ۹ ماه کش و قوس های فراوان میان کمیسیون آموزش 
و تحقیقات مجلــس و صحن علنی و وجود تناقص هاي 

زیاد در گفتارهاي دســت اندرکاران و برخلاف خواسته 
ونظــر جامعه اکثریت فرهنگیان و در نگاه این قشــر به 
صورت ناقص به تصویب مجلس رســید و به شــورای 
نگهبان ارسال گردید و انتظار می رود که همین خواسته 
حداقلی معلمان در مرحله اجرا با موانعی مواجه نشــده 
و با بکارگیری برخی ظرافت ها و دوراندیشی ها، اقدامات 
عملی در جهت حفظ حقوق صنفی و معیشتی معلمان 

صورت گیرد.
 لــذا بر ضرورت توجه به حقوق بازنشســتگان فرهنگی 

تاکید نموده و اعلام مي داریم؛
 لازم اســت همسان سازی دائمی حقوق بازنشستگان با 
شاغلان که در گذشته به مرحله اجرا درآمده در اجرای 
دقیق لایحه رتبه بندی معلمان که می بایست ۹۰ درصد 
آن برای بازنشستگان نیز رخ دهد به مرحله اجرا در آید.
 در پایان امیدواریم نظرات تشکل ها و احزاب مربوط به 
فرهنگیان در این راســتا مدنظر قرار گیرد که متاسفانه 
شــاهد قصور بودیم و امید می رود در ادامه و بهبود امر 
شاهد اتفاقاتی  بهتر باشیم و با حمایت از ایجاد شرایط 
خوب و غیر برخوردی با تجمعات صورت گرفته از سوی 
معلمان در اکثر نقاط کشــور به اصول قانون اساسی  و 
تداوم انجام و عملی شــدن ایــن گونه روش های مدنی  

پایبند باشیم.  
کمیته اطلاع رساني حزب مردم سالاري

حزبمردمسالاریباصدوربیانیهايخواستارشد
اجرايبدونکموکاستلایحهناقصرتبهبندیمصوببرايمعلمان


